
بانكاخبار
سخنگوي کميسيون تلفيق بودجه سال 97 مجلس خبر داد:

قطع بودجه نهادهای خاص در سال 97

معاون اکتشافات سازمان زمين شناسی و اکتشافات کشور:

دپودزدی هم به قاچاق سنگ های قیمتی اضافه شد!

معاون ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز اعلام کرد؛

ورود گوشي هاي دسته دوم به طرح ريجستري

سخنگوي کميسيون تلفيق لايحه بودجه سال 
در  اسلامي  شوراي  مجلس  در  کشور  کل   1397
تشريح نشست ديروز اين کميسيون، از حذف بودجه 

نهادهاي خاص در سال آينده خبر داد.
به گزارش خانه ملت، علي اصغر يوسف نژاد با 
اشاره به حذف جدول 17 از بودجه سال 97 گفت: 
در سال هاي گذشته دولت مواردي را به عنوان کمک 
آموزشي  غيردولتي  موسسات  و  خاص  نهادهاي  به 
و فرهنگي ذيل عنوان جدول شماره 17 اختصاص 
مي داد که در مجلس شوراي اسلامي تصويب مي شد.
 97 سال  بودجه  تلفيق  کميسيون  سخنگوي 
سال 97  بودجه  در  افزود:  اسلامي  شوراي  مجلس 
دولت جدولي را که بر اساس آن به نهادهاي خاص 
و موسسات غيردولتي کمک مي کرد حذف کرد اما 
بودجه آنها را در زيرفصل هاي برخي وزارتخانه ها قرار 
داد که پيش از اين حدود 200 ميليارد تومان براي 
کمک به اين نهادها در بودجه هاي ساليانه در نظر 

گرفته مي شد.
هدايت بودجه نهادهاي خاص براي يارانه سود 

وام مسکن رزمندگان و معلولان
براساس  تلفيق  کميسيون  داد:  ادامه  وي 
بررسي هاي صورت گرفته تشخيص داد که کمک 
به نهادهاي خاص و موسسات غيردولتي فرهنگي و 
آموزشي در شرايط کنوني که حاکم بر بودجه است 
به صلاح نيست لذا با پيشنهاد نمايندگان و تصويب 

کميسيون تلفيق اين بودجه حذف شد.
 97 سال  بودجه  تلفيق  کميسيون  سخنگوي 
مجلس شوراي اسلامي تصريح کرد: اين بودجه براي 
سود وام مسکن رزمندگان و معلولان به صورت يارانه 
اختصاص يافت به گونه اي که 80 درصد به عنوان 
يارانه سود مسکن به رزمندگان و 20 درصد به عنوان 
يارانه سود مسکن معلولان اختصاص يافت؛بنابراين 
در شرايط فعلي با توجه به مصوبه کميسيون تلفيق 
چيزي به عنوان کمک به نهادهاي خاص و موسسات 
غيردولتي آموزشي و فرهنگي وجود ندارد و بودجه 

عمراني آنها در جاي خود باقي است.
همچنين علی اصغر يوسف نژاد روز دوشنبه در 
نشست خبری با خبرنگاران به ديدار رييس مجلس 
رييس  با  تلفيق  کميسيون  رييسه  هيات  اعضای  و 
جمهوری و تيم اقتصادی دولت اشاره کرد و افزود: در 
اين ديدار درباره چند مورد از بندهای لايحه بودجه 
97که در جلسات کميسيون تلفيق مراعا مانده بود 

مباحثی مطرح شد.
موضوع  خصوص  در  دولت  داد:  ادامه  وی 
لايحه  اين  در  ملی  توسعه  صندوق  از  برداشت 
پيشنهادهايی مطرح کرده بود که به دليل اين که 
اذن رهبر معظم انقلاب را نداشت کميسيون تلفيق 

اين پيشنهادها را مراعا گذاشت.
سخنگوی کميسيون تلفيق مجلس يادآور شد: 

اشتغالزايی پيشنهادهايی در  همچنين در خصوص 
لايحه بودجه سال آينده مطرح شده بود و به دليل 
اهميت اين موضوع و چند موضوع ديگر بايد با واقع 

بينی در خصوص اين موارد تصميم گيری شود.
سخنگوی کميسيون تلفيق مجلس با تاکيد بر 
اين که جلسه هيات رييسه کميسيون تلفيق با دولت 
به نفع مردم است، گفت: هرچند که پيشنهادهای 
دولت در خصوص هدفمندی يارانه ها تصويب شده 
يارانه  حذف  در  دولت  که  است  اين  ما  توصيه  اما 
بگيران با عجله اقدام نکند و حتی دولت اين توان را 
دارد که در شرايط خاص اغلب افراد متقاضی يارانه را 
محروم نکند.يوسف نژاد افزود: در خصوص نرخ حامل 
های انرژی نقطه نظر کميسيون تلفيق به قوت خود 
باقی است اما دولت اين اختيار را از سه سال گذشته 
در خصوص تغيير قيمت ها داشته است و يکی از 
مسايلی که در جلسه با دولت مطرح شد اين بود که 
دولت می توانست در سه سال گذشته از اختياراش 
در خصوص تغيير قيمت حامل های انرژی استفاده 
کند بنابراين تغيير قيمت تقريبا جهشی حامل های 
انرژی به صورت 50 درصد افزايش قيمت، با شرايط 

فعلی کشور سازگاری ندارد.
وی ادامه داد: ما اعتقاد داريم جهت گيری های 
همچنين  و  باشد  دولت  نفع  و  سود  به  بايد  دولت 
قانون بايد جنبه اجرايی داشته باشد و احساس می 
کنيم دغدغه های دولت و مجلس و نمايندگان در 
بهترين  يافتن  دنبال  به  دو  هر  و  است  مسير  يک 
به مردم هستيم  برای تخصيص منابع و کمک  راه 
بنابراين جلسات مجلس و دولت مفيد و موثر است.
سخنگوی کميسيون تلفيق مجلس گفت: اميدواريم 
ارايه  مجلس  صحن  به  که  کميسيون  اين  گزارش 
می شود با نظرات نمايندگان در صحن سازگاری و 

تطبيق داشته باشد.
يوسف نژاد همچنين با اشاره به مصوبات اخير 

اظهارکرد:   1397 سال  بودجه  تلفيق  کميسيون 
پيشنهاد دولت در خصوص وام ازدواج ارايه وام 10 
بازپرداخت  با  از زوجين  به هر يک  تومانی  ميليون 
چهار ساله بود اما با لحاظ نظرات کميسيون تلفيق 
ميزان وام ازدواج به 15 ميليون تومان با بازپرداخت 

پنج ساله افزايش يافت.
يادآور  مجلس  تلفيق  کميسيون  سخنگوی 
بانک  توسط  تومان  ميليارد  هزار  دو  شد  قرار  شد: 
مرکزی برای اشتغال زايی مددجويان کميته امداد 
هزار  ميزان  اين  از  که  يابد  اختصاص  بهزيستی  و 
امام  امداد  کميته  سهم  آن  تومان  ميليارد   400 و 
سازمان  سهم  تومان  ميليارد   600 و  خمينی)ره( 
همچنين  افزود:  نژاد  بود.يوسف  خواهد  بهزيستی 
موظف  ها  بانک  تلفيق،  مصوبه کميسيون  براساس 
شدند تا هزار ميليارد تومان از منابع قرض الحسنه 
خود را در اختيار ستاد ديه قرار می گيرد تا صرف 
با  نيازمند  زندانيان  به  و کمک  به ديه  مربوط  امور 

اولويت زنان شود.
وی ادامه داد: همچنين به وزارتخانه های تعاون 
و ارتباطات و دستگاه های وابسته اين اختيار داده 
شد تا سقف 500 ميليارد تومان از اموال مازاد خود 
را به فروش برسانند و درآمد کسب شده را صرف 
افزايش سرمايه بانک های توسعه تعاون و پست بانک 

شود.
مجلس  بودجه  تلفيق  کميسيون  سخنگوی 
گيری  تصميم  براساس  گفت:  اسلامی  شورای 
کميسيون تلفيق مقرر شد بانک مرکزی برای 100 
اختصاص  تسهيلات  يارانه  ايثارگران  از  نفر  هزار 
پايان  تا  که  ايثارگرانی  ديگر  مصوبه  براساس  دهد، 
سال 1395 يا قبل از آن به مقدار 20 ميليون تومان 
وام دريافت و آن را تسويه کرده  اند می توانند برای 
ساخت خانه جديد از شرايطی که برای اعطای وام 

اعلام می  شود استفاده کنند.

وی ادامه داد: براساس مصوبه ديگر کميسيون 
تلفيق مقرر شد که دولت از روش مشارکت بخش 
خصوصی و تعاونی تعداد 14 هزار پروژه نيمه  تمام و 
يا آن هايی که اتمام يافته  اند و در حال بهره  برداری 
هستند را واگذار کنند، نبايد فراموش کرد که امروز 
در حدود 71 هزار پروژه نيمه  تمام در کشور داريم 

که حدود 65 هزار استانی و 6 هزار ملی هستند.
سخنگوی کميسيون تلفيق مجلس يادآور شد: 
حدود 500 هزار ميليارد تومان منابع برای اتمام 71 
هزار پروژه نيمه  تمام نياز است، اگر عملکرد دو سال 
گذشته پروژه  های عمرانی را نگاه کنيم تنها در هر 
سال 20 هزار ميليارد تومان به آنها اختصاص داده 
شده است و اگر يک محاسبه اجمالی داشته باشيم 
با اين 20 هزار ميليارد در سال حدود 25 سال زمان 

نياز دارد تا پروژه های عمرانی به اتمام برسد.
يوسف نژاد يادآور شد: يکی از روش  هايی که 
دولت برای اتمام پروژه  های نيمه  تمام پيش  بينی 
و  تعاونی  بخش  مشارکت  از  استفاده  است  کرده 
بخش خصوصی است که در تبصره 19 اين اختيار را 

خواستار شده است.
جلب  برای  دولت  مصوبه  براساس  افزود:  وی 
مشارکت بخش خصوصی و تعاونی برای اجرای پروژه 
از  های منتخب جديد و نيمه تمام و بهره برداری 
پروژه های تکميل شده يا در حال بهره برداری در 
قالب مشارکت عمومی و خصوصی نسبت به انعقاد 
قرارداد از روش های مختلف می تواند استفاده کند 
 ، مشارکتی، ساخت  است  ممکن  ها  روش  اين  که 
بهره برداری و يا حتی برون سپاری باشد که البته 
شرايطی برای انجام اين مهم در مواد مختلف لايحه 

در نظر گرفته شده است.
سخنگوی کميسيون تلفيق مجلس گفت: يکی 
تعيين قيمت  اين است که دولت عدم  از روش ها 
اداری و غيراقتصادی را تضمين کند يعنی   گذاری 
قيمت گذاری را از خود سلب می کند و يا بخشی از 
اعتبارات نيز به عنوان سهم دولت می تواند به صورت 
وجوه اداره شده در اختيار بانک  ها قرار گيرد و حتی 
دولت می تواند 10 درصد از ورودی ارزی خود به 
صندوق توسعه ملی را به صورت ريالی ساليانه در 
بانک ها سپرده  گذاری کند و با اين سپرده گذاری، 
به بخش خصوصی  ارايه تسهيلاتی  برای  را  شرايط 
فراهم کند که اگر اجرايی شود می توان بخشی از 
يوسف  برساند.  سامان  به  را  تمام  نيمه  های  پروژه 
سال  بودجه  لايحه  های  تبصره  بررسی  افزود:  نژاد 
1397 تقريبا به اتمام رسيده است، به غير از موارد 
مراعی مانده و بررسی رديف های بودجه ای که بايد 
اعضای  باشد، سعی  مدنظر  نيز  الحاقی  پيشنهادات 
کميسيون تلفيق بودجه اين است که تا فردا بررسی 
و  برسانند  پايان  به  را  کشور  کل   97 سال  بودجه 
گزارش خود را به هيات رييسه مجلس تقديم کنند.

سازمان  اکتشافات  معاون 
گفت:  کشور  اکتشافات  و  زمين شناسی 
بايد حداقل يک درصد  ايران  درحاليکه 
در تجارت جهانی 1000 ميليارد دلاری 
سنگ های قيمتی سهم داشته باشد، اين 
بخش متصدی ندارد و دپودزدی هم به 
برداشت قاچاق سنگ های قيمتی اضافه 

شده است.
اين که  بيان  با   ، برنا  بهروز 
تاريخی  ريشه های  قيمتی  سنگ های 
از  بسياری  کرد:  اظهار  دارد،  کشور  در 
سنگ ها در طول تاريخ تبديل به بخشی 
از فرهنگ کشورها شده است؛ به طوری 
نام  به  را  از کشورها  بسياری  اکنون  که 
در  که  می شناسند  سنگ های خودشان 

مورد ايران، ما را با فيروزه می شناسند.
سازمان  اکتشافات  معاون 
ادامه  کشور  اکتشافات  و  زمين شناسی 
جهانی  تجارت  حاضر  حال  در  داد: 
ارزشی حدود 1000  سنگ های قيمتی 
می رود  انتظار  که  دارد  دلار  ميليارد 
حداقل ايران با وجود اين که يک درصد 
خاک جهان را در اختيار دارد يک درصد 
را  قيمتی  سنگ های  جهانی  تجارت  از 

نيز به خود اختصاص دهد.
سازمان  وظيفه  اين که  بيان  با  وی 

معدنی  اکتشافات  و  زمين شناسی 
دارای  محدوده های  معرفی  و  شناسايی 
موضوع  عمده  گفت:  است،  ذخاير 
و  آن  فرآوری  قيمتی،  سنگ های  در 
که  چرا  است،  فرآيند  اين  روی  تمرکز 
وجود  ذخاير  از  زيادی  حجم  ايران  در 
را  آنها  زمين شناسی  سازمان  و  دارد 
نيز  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزارت  به 
در  می رود  انتظار  که  می کند  معرفی 
زمينه  اين  در  لازم  ساماندهی  آنجا 
صورت بگيرد که متاسفانه چندان حوزه 
وجود  آنها  پيگيری  برای  منسجمی 

ندارد.
آمار  به  اشاره  با  ادامه  در  برنا 
سنگ های قيمتی گفته است: 30 هزار 
تن انواع سنگ های قيمتی و نيمه قيمتی 
طور  به  سنگ ها  اين  دارد.  وجود 
بايد تحت فرآيند قرار گيرد  مينياتوری 

تا ارزش پيدا کند.
سازمان  اکتشافات  معاون 
با  کشور  اکتشافات  و  زمين شناسی 
روی  تمرکز  عدم  مشکل  به  اشاره 
کرد:  اظهار  قيمتی  سنگ های  فرآوری 
حوزه  برای  مشخص  مسئوليت  نبود 

قيمتی  سنگ های  منسجم  استخراج 
باعث شده است اين سنگ ها را افرادی 
به طور قاچاق به صورت قلوه جمع کنند 
فروش  به  غيرقانونی  طور  به  بازار  در  و 
برسانند، چرا که يک سنگ قيمتی يک 
کيلويی تا يک سال کار تراشکاری يک 

خانواده را تامين می کند.
می شود  مشاهده  حتی  افزود:  وی 
تراش  سنگ های  از  بسياری  آنجاکه  از 
به  ديگر  معادن  در  قيمتی  نخورده 
رواج  دپودزدی  پديده  می آيد  دست 
موج  اين  مثال  عنوان  به  است؛  داشته 
به چشم می خورد  به شدت  در سنگان 
که قلوه سنگ های قيمتی را از دپوهای 

سنگان می دزند.
ایران فقط یک برند سنگ 

معدنی دارد!
بخش  اين که  خصوص  در  برنا 
وزارت  معدنی  معاونت  در  اکتشاف 
ايميدرو  و  تجارت  و  معدن  صنعت، 
حوزه  که  حالی  در  است  گرفته  قرار 
فلزات  و  قيمتی  سنگ های  فرآوری 
گرانبها به معاونت صنايع اين وزارتخانه 
واگذار شده است، اظهار کرد: در حوزه 
سنگ های قيمتی بايد کل صفر تا 100 
اگر  که  باشد، چرا  متمرکز  زنجيره  يک 

ظرفيت های  نيفتد  اتفاق  تمرکز  اين 
سنگ های قيمتی هرز می رود.

سازمان  اکتشافات  معاون 
با  کشور  اکتشافات  و  زمين شناسی 
سنگ های  ذخاير  عمده  به  اشاره 
عمدتا  گفت:  کشور،  در  قيمتی 
مناطق  سراسر  در  قيمتی  سنگ های 
مواردی  در  ولی  کشور پخش شده اند، 
که  دارد  وجود  سنگ ها  برای  مراکزی 
شمار آنها به دو عدد می رسد که يکی 
و  دانست  عقيق  مرکز  عنوان  به  قم 
عنوان  به  خراسان  مانند  منطقه ای  از 

مرکز فيروزه ياد کرد.
وی با اشاره به ذخاير فعلی فيروزه 
نظر می رسد  به  بيان کرد:  در خراسان، 
 13 از  بيش  اکنون  رضوی  خراسان  در 
و  باشد  داشته  وجود  فيروزه  تن  هزار 
خراسان  در  نيز  اين سنگ  از  رگه هايی 
جنوبی و سمنان هم به چشم می خورد.

اين فعال معدنی با تاکيد بر اين که 
حوزه  در  معدنی  محصولات  برای  بايد 
اتفاق  برندسازی  قيمتی  سنگ های 
بيفتد، اظهار کرد: اکنون می توان گفت 
سنگ های  حوزه  در  برند  يک  فقط  که 
در  فعاليتی  ديگر  و  دارد  وجود  قيمتی 

اين زمينه صورت نگرفته است.

معاون ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز از ورود گوشي هاي دسته 
دوم به طرح رجيستري گوشي هاي تلفن همراه تحت عنوان انتقال 

مالکيت از هفته آينده خبر داد.
آغاز  از  خبرنگاران  با  نشست خبري  در  نيا  دهقاني  رضا  حميد 
مرحله سوم طرح رجيستري گوشي هاي تلفن همراه از هفته آينده 
خبر داد و افزود: طرح انتقال مالکيت مربوط به افرادي است که مي 
خواهند گوشي خود را بفروشند و يا گوشي دست دوم بخرند که بر 
بايد تمام مراحل اصالت کالا و فعال سازي آن مطابق با  اين اساس 

اعلام قبلي ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز انجام شود.
معاون فناوري اطلاعات ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز با اشاره 
به الزام صاحبان واحد هاي صنفي به خريد کالاهايي که اصالت آنها 
تاييد شده است گفت: حتي اگر خريد آنها مشمول برندهاي غير از 
مدل هاي طرح رجيستري باشد اين دستورالعمل بايد اجرايي شود به 
اين معنا که به زودي ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز قصد دارد تا تمام 

برندهاي تلفن همراه را مشمول اجراي اين طرح کند.
طرح  قبول  قابل  اجراي  دهنده  نشان  را  گمرک  آمارهاي  وي 
رجيستري دانست و افزود: در نه ماهه ابتداي سال 96 معادل 278 
ميليون دلار گوشي وارد کشور شده در حالي که اين رقم در مدت 
با يک  بنابراين واردات  مشابه سال قبل تنها 147 ميليون دلار بود. 

رشد 160 درصدي به صورت رسمي انجام شده است.
از  را  هايي  گوشي  تنها  بدانند  بايد  مردم  داد:  ادامه  دهقاني 
فروشندگان خريداري کنند که از اصالت آنها اطمينان حاصل کرده 
اند و البته روش هاي اطلاع از اصالت گوشي ها نيز در اطلاعيه هاي 

ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز اعلام شده است.

وارد  از 70 درصد گوشي هايي که  اينکه بيش  به  اشاره  با  وي 
اند گفت: گوشي هايي  وارد شده  مبادي رسمي  از  شبکه مي شوند 
اند در حال خروج از شبکه ارتباطي  که به صورت قاچاق وارد شده 

هستند.
دهقاني نيا تصريح کرد: افرادي که تا قبل از 14 آذر گوشي تلفن 
خود را خريداري کرده باشند به عنوان دارندگان گوشي مجاز تلقي 
مي شوند و گوشي هايي که از بعد از اين تاريخ وارد شبکه شوند بايد 

حتماً مراحل اصالت را طي کرده باشند.
واردکنندگان  اتحاديه  رئيس  صفار  نشست  اين  در  همچنين 
گوشي هاي تلفن همراه نيز خاطرنشان کرد: بيش از دو سال ستاد 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز وارد پروسه اجراي طرح رجيستري گوشي 

هاي تلفن همراه شده و اين طرح به خوبي در حال اجرا است.
وي افزود: البته گوشي هايي غير از سه مدل ارائه شده در طرح 
رجيستري، بيشترين قدر و سهم را در ميان گوشي هاي تلفن همراه 
ارز آن است  با قاچاق کالا و  از ستاد مبارزه  دارند که درخواست ما 
پوشش  تحت  اجرا  براي  را  ها  مدل  ساير  بهمن   22 تا  حداکثر  که 

رجيستري قرار دهد.
رئيس اتحاديه وارد کنندگان گوشي هاي تلفن همراه تأکيد کرد: 
البته ميزان واردات رسمي در حال افزايش است اما نياز کشور بسيار 
بالاست و نبايد اين نياز از طريق گوشي هاي قاچاق تأمين شود و ما 
اميدواريم تا 22 بهمن تمامي گوشي ها و برندهاي آنها تحت پوشش 

اين طرح قرار گيرند.
به سلامت  را  آسيب  بيشترين  قاچاق  هاي  گوشي  گفت:  صفار 
مردم وارد مي آورند و بايد به اين موضوع توجه داشت و کشور را به 

سمت واردات رسمي پيش برد.
در ادامه ابراهيم درستي رئيس اتحاديه فروشندگان گوشي هاي 
تلفن همراه و لوازم جانبي گفت: هدف اوليه از اجراي طرح رجيستري 
از طريق  را  تلفن همراه  برندهاي گوشي  تمامي  بتوانيم  که  بود  اين 
در  اين  کنيم.  عرضه  بازار  به  و  کرده  وارد  کشور  به  رسمي  واردات 
تلفن  قاچاق  بابت  تومان  ميليارد  هزار  دو  سالانه  که  است  شرايطي 
همراه هزينه مي شود که سود آن در جيب قاچاقچيان رفته و علاوه 
بر اينکه دولت سود و عوارض خود را از آنها دريافت نمي کند مردم 
فشار  تحت  فروشندگان گوشي هاي رسمي  و  متضرر مي شوند  نيز 

قرار مي گيرند.
وي افزود: البته ما نيز به ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز قول 
مي دهيم تا بيشترين همکاري کما في سابق داشته باشيم و تحت هر 

مشکلي که برخورديم آن را برطرف کنيم.

پرداخت  وام نوسازی بافت فرسوده
در  گفت:  مرکزی  بانک  کل  رئيس 
اجازه  مرکزی  بانک  قديمی  بخشنامه های 
بافت های  نوسازی  برای  تسهيلات  پرداخت 
فرسوده به بانک ها داده شده و نيازی به بخشنامه 

جديد نيست. 
بانک  به  بانک ها  نامه  درباره  سيف  ولی الله 
بازسازی  تسهيلات  پرداخت  برای  مرکزی 
بانک  نظر  اظهارداشت:  فرسوده،  بافت های 
مرکزی نسبت به اين موضوع مثبت است.  وی 
افزود: در سال 93 هم ابلاغيه ای به شبکه بانکی 
داشتيم که بر اساس آن بانک ها می توانند طبق 
دستورالعمل های موجودشان نسبت به پرداخت 
تسهيلات برای نوسازی بافت های فرسوده اقدام 

کنند.
اينکه  بر  تاکيد  با  بانک مرکزی  رييس کل 
ندارند،  محدوديتی  هيچ  زمينه  اين  در  بانک ها 
افزود: بنده قبل از آنکه نامه ای از طرف بانک ها 
که  خواندم  رسانه ها  از  يکی  در  کنم  دريافت 
رييس شورای هماهنگی بانک ها و رييس کانون 
و  نوشته اند  من  به  نامه ای  خصوصی  بانک های 

تقاضای چنين کاری را دارند.
به  بانک ها  اگر  کرد:  تصريح  سيف 
بخشنامه های قديمی مراجعه کنند، می بينند که 
اجازه پرداخت تسهيلات برای نوسازی و بازسازی  
بافت های فرسوده را دارند و در اين زمينه نيازی 

به بخشنامه جديد نيست.

از ابتداي امسال تا پايان آذر؛
توليد ۴۰ ميليون تنی مجتمع های 

پتروشيمی
امسال  ماه   9 در  پتروشيمی  مجتمع   57
موفق به توليد حدود 39،9 ميليون تن محصول 

شدند.
منطقه  در  مستقر  پتروشيمي  مجتمع   21
آذرماه  پايان  تا  امسال  ابتداي  از  ماهشهر 
توليد  محصول  تن  هزار   768 و  14ميليون 
کردند؛ ظرفيت اسمي توليد سالانه مجتمع هاي 
و  تن  ميليون   25,6 منطقه  اين  در  پتروشيمي 
برنامه توليد سال آنها نيز 21 ميليون تن برآورد 

شده است.
براساس اين گزارش، در اين مدت همچنين 
در  واقع  پتروشيمي  مجتمع   16 واقعي  توليد 
هزار  و 857  ميليون   16 عسلويه حدود  منطقه 
تن بود؛ ظرفيت اسمي توليد سالانه مجتمع هاي 
و  تن  ميليون   32,7 منطقه  اين  در  پتروشيمي 
برنامه توليد امسال آنها نيز حدود 26,5 ميليون 

تن پيش بيني شده است.
مناطق  در  مستقر  پتروشيمي  مجتمع   21
داخلي کشور هم از ابتداي سال تا پايان آذرماه 
موفق به توليد حدود 8 ميليون و 294 هزار تن 
اين  سالانه  توليد  اسمي  شدند.ظرفيت  محصول 
مجتمع ها 13,7 ميليون تن و برنامه توليد امسال 

آنها نيز 11,4 ميليون تن برآورد شده است.
توليد  کل  مجموع  گزارش،  اين  اساس  بر 
 4,3 حدود  امسال  آذر  در  پتروشيمي  صنعت 
تا  سال  ابتداي  از  توليد  عملکرد  و  تن  ميليون 
پايان اين ماه حدود 39,9 ميليون تن بوده است.
امسال  آذرماه  در  توليد  عملکرد  بالاترين 
بصير،  قائد  بيستون،  پتروشيمي  مجتمع هاي  را 
شيمي بافت، لرستان، اروميه، کربن ايران، مهر، 
پليمر  و  شازند  خراسان،  نوري،  مهاباد،  لاله، 

کرمانشاه به خود اختصاص داده اند.
ظرفيت اسمي توليد 57 مجتمع پتروشيمي 
کشور تا پايان امسال حدود 62 ميليون تن است 
که از اين ميزان حدود 60 ميليون تن در برنامه 

توليد واقعي قرار دارد.

جزئيات احيای ۵۰۰ معدن اعلام شد 
اين  همکاری  از  ايران  معدن  خانه  رييس 
تشکل معدنی، ايميدرو، ميدکو، گلگهر و معاونت 
برای  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزارت  معدنی 
فعال سازی 500 معدن کوچک و متوسط و ايجاد 
425 هزار فرصت شغلی مستقيم و غيرمستقيم 

خبر داد.
محمدرضا بهرامن با بيان اين که تاکنون سه 
- چهار نشست در اين زمينه برگزار شده است، 
تفاهم نامه  اهرم های  از  يکی  معدن  خانه  گفت: 
از  که  است  متوسط  و  کوچک  معادن  احيای 
ديگر مجموعه هايی که در اين طرح ورود کردند، 
مجموعه تهيه و توليد مواد معدنی )ميدکو( است 
که اعلام کرده در معادن غيرآهنی ورود خواهد 

کرد.
وی اضافه کرد: مجموعه معدنی گلگهر نيز 
اين  به  خود  فولادی  اوليه  مواد  تامين  هدف  با 
به شکل خاص معادن  و  طرح ورود کرده است 
آهنی را حمايت خواهد کرد.اين فعال معدنی با 
بيان اين که دو تفاهم نامه برای اجرای اين طرح 
بسته خواهد شد، اظهار کرد: دو تفاهم نامه برای 
به  احيای 500 واحد کوچک و متوسط معدنی 
خانه  ميان  آنها  از  يکی  که  رسيد  امضاء خواهد 
معدن، ايميدرو، ميدکو و معاونت معدنی وزارت 
صنعت، معدن و تجارت است و ديگری نيز ميان 
معدنی  معاونت  و  گلگهر  ايميدرو،  معدن،  خانه 
وزارت صنعت، معدن و تجارت. بهرامن با اشاره 
گفت:  طرح ها،  اين  در  گذاری  سرمايه   نحوه   به 
سياست برای احيای اين واحدهای زمين مانده 
در  و  است  موجود  ابزارهای  از  استفاده  معدنی 
برای  معادن  اين  که  است  اين  بر  قرار  حقيقت 
از سرگيری فعاليت های خود منابع مالی لازم را 

جهت احياء از ميدکو و گلگهر دريافت کنند.
بازپس  داد:  ادامه  ايران  معدن  رييس خانه 
کار  به  شروع  برای  شده  پرداخت  منابع  گيری 
مجدد واحدهای معدنی مدنظر به صورت دريافت 
مواد معدنی خواهد بود و در حقيقت قصد داريم 
با ايجاد بازار، اين معادن را در ادامه فعاليت خود 

همراهی کنيم.
وی درباره زمان بندی مربوط به اجرای اين 
طرح، گفت: تقريبا همه چيز برای آغاز به کار اين 
پيشنهاد خود  ميدکو  و حتی  است  فراهم  طرح 
را برای اجرايی شدن اين طرح به ايميدرو ارائه 
کرده و احتمالا تاکنون جواب دريافت کرده است 
که می توان گفت به محض حصول تفاهم  نهايی 

اين طرح به اجرا در خواهد آمد.

حسين زاده مطرح کرد:
فرصت مناسب پسابرجام برای 

درآمدزايی بانک در حوزه بين الملل 
بانک-  سرویس 
مديرعامل بانک ملی ايران 
شرايط  به  توجه  با  گفت: 
در  شده  ايجاد  مساعد 
هدف  پسابرجام،  فضای 
بازگشت  ايران  ملی  بانک 

به دوران اقتدار بانک در روزهای قبل از تحريم 
در حوزه بين الملل است.

اخبار صنعت، دکتر محمد رضا  به گزارش 
خارجه،  کل  ادارات  از  بازديد  در  زاده  حسين 
توسعه  و  ها  مشارکت  و  ارزی  های  ضمانتنامه 
افزايش  از  خرسندی  ابراز  با  الملل  بين  شبکه 
بين  های  حوزه  عملکرد  بهبود  و  ها  دستاورد 
و  جنب  و  شادابی  کرد:  عنوان  بانک،  الملل 
دهنده  نشان  هست،  ادارات  اين  در  که  جوشی 
عملکرد مناسب و رو به پيشرفت بانک در حوزه 

بين الملل است. 
غلامرضا  و  کريمی  برات  بازديد   اين  در 
پناهی اعضای هيات مديره بانک  وی را همراهی 
مسئوليت  با  رابطه  در  زاده  حسين  کردند.  می 
بانک در پسابرجام تصريح کرد: اين انتظار از ما 
می رود که واحدهای خارج از کشور به روزهای 
اوج خود بازگردند که بخشی از اين موضوع در 
فضای پسا برجام انجام شده و بخش ديگر آن به 
ايجاد شده  از شرايط  استفاده درست و مناسب 

بر می گردد. 
اينکه هدف بانک  با بيان  مدير عامل بانک 
بعد از برجام در زمينه بين الملل، جذب سرمايه 
های عظيم و شرکت های بزرگ است، ادامه داد: 
ما در بعضی زمينه های بين المللی موفقيت های 
خيلی خوبی داشته ايم و بايد با تمام وجود برای 
داشتن عملکرد مطلوب و مناسب تر که در شان 

بانک ملی ايران باشد تلاش کنيم. 
وی بيان کرد: بانک ملی ايران ارتباط بسيار 
مناسب و جامعی با بانک های ترکيه دارد و به 
می  فعاليت  کشور  اين  ايرانی  اول  بانک  عنوان 
کند. اين اتفاق بايد در کشور های ديگر هم رخ 
حال  در  شده  ايجاد  فضای  به  توجه  با  و  دهد 
حاضر رفتن به سمت ارتباط بيشتر با بانک های 

دنيا به نفع کشور، مردم و بانک است. 
حسين زاده درادامه اين بازديد و در جمع 
کارکنان اين سه اداره اظهار کرد: در سه حوزه 
بانک  با  ارتباط  کشور،  از  خارج  شعب  مديريت 
های خارجی و کارگزاران و هدايت شعب داخل 

کشور بايد به بهترين شکل اقدام شود. 
اينکه  بيان  با  ايران  ملی  بانک  عامل  مدير 
بايد از اعداد خرد و ريز فاصله بگيريم و به دنبال 
ادامه  باشيم،  بزرگ  و  قدر  های  شرکت  جذب 
ايران  ملی  بانک  ساله   90 تجربه  و  اعتبار  داد: 
باعث شده است که با صدها شبکه کارگزاری در 
عرصه بين الملل ارتباط داشته باشد. اين فرصت 
مناسبی است که می توانيم از آن برای رسيدن 
واقعی  و شان  ايران  ملی  بانک  آل های  ايده  به 

بانک استفاده کنيم. 
حسين زاده در پايان صحبت های خود از 
به دنبال رونق  ادارات خواست که  اين  کارکنان 
اين  برای  و  باشند   خارجی  به شعب  بخشيدن 
ارائه  راهکار  و  کنند  پردازی  ايده  بخشی،  رونق 
کل  ادارات  روسای  بازديد  اين  جريان  دهند.در 
و  ها  مشارکت  و  ارزی  های  خارجه، ضمانتنامه 
توسعه شبکه بين الملل آمار هايی از عملکرد اين 

سه اداره ارائه کردند.
بازديد مدير عامل بانک ملی  در پايان اين 
ميرداماد  مستقل  از شعبه  همراه  هيات  و  ايران 

بازديد کردند.

راه اندازی نسخه پيامکی اندرويدی 
سامانه همراه بانک ملت

 - بانک  سرویس 
مشتريان  درخواست  پيرو 
نسخه  ارائه  بر  مبنی 
همراه  سامانه  پيامکی 
 1.1.2 نسخه  ملت،  بانک 
بر  مبتنی  مذکور  سامانه 

بانک  اين  برای مشتريان  اندرويد  عامل  سيستم 
راه اندازی شد.

پيامکی  نسخه  عرضه  با  امتياز،  گزارش  به 
تامين  قبيل  از  خدماتی  ملت،  بانک  همراه 
موجودی چک برگشتی، صدور حواله پايا، اعلام 
پرداخت-  بانک  حساب،  گردش  و  موجودی 
شارژخودکار، خريد شارژ و استعلام خريد شارژ، 
تغيير رمز ورود، به روز رسانی تسهيلات/ حساب 
پرداخت  به حساب،  کارت  انفصال  و  اتصال  ها، 
برداشت  لغو  صدور/  اقساط،  بازپرداخت  قبوض، 
وجه بدون کارت، حواله ملتی، صدور بازپرداخت 
اعلام  چک،  دسته  درخواست  اقساط،  منظم 
وضعيت  استعلام  حساب،  گردش  و  موجودی 
اين  طريق  از  کارت)سحابی(،  به  کارت  و  چک 
ارائه  سامانه  اين  کاربران  و  مشتريان  به  سامانه 
خواهد شد.بر اساس اين گزارش، خدمات نمايش 
داده شده در نسخه پيامکی محدودتر از سامانه 
مانند  خدماتی  ارائه  و  است  اينترنت  بر  مبتنی 
به   ... و  ارز  نرخ  شعبه،  ترين  نزديک  نمايش 
پيامکی  نسخه  در  اينترنت  بستر  به  نياز  جهت 
از خدمات  ميسر نيست. در عين حال، استفاده 
کارمزد  پرداخت  با  بانک،  همراه  سامانه  پيامکی 
در نخستين بار ورود به سامانه پيامکی ) پرداخت 
30،000 ريال برای مقاطع سه ماهه از نخستين 
ورود( ميسر است و مشتريان برای دريافت نسخه 
http://جديد اين سامانه بايد به نشانی اينترنتی

نمايند.  mobile.bankmellat.irمراجعه 
عامل  سيستم  با  همراه  تلفن  دارای  مشتريان 
اندرويد پس از نصب نسخه 1.1.2 نرم افزار همراه 
بانک، به صورت همزمان نسخه پيامکی و نسخه 
اينترنتی همراه بانک را در اختيار خواهند داشت 
غيرحضوری  خدمت   100 از  بيش  می توانند  و 
سامانه  اين  جديد  نسخه  ازطريق  را  ملت  بانک 
استفاده کنند. اين گزارش حاکی است، به دليل 
 ،iOSعامل سيستم  با  مرتبط  محدوديت های 
امکان ارائه نسخه پيامکی برای تلفن های همراه 

آيفون )اپل( در حال حاضر ميسر نيست.
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